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Bevolkingsaangroei Brusselse Hoofdstedelijke Gewest  -  Vorming van een metropolitane 
regio

Sedert een aantal jaar is de bevolking van het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest weer 
aan het aangroeien. Brussel blijkt met ongeveer 10.000 mensen per jaar aan te groeien. 
Maar niet iedereen vindt in Brussel een betaalbare woning en dan wordt er uitgeweken 
naar de brede rand rond Brussel. Daarbij kan verwezen worden naar steden en 
gemeenten zoals Aalst, Dendermonde, Denderleeuw, Vilvoorde, en zelfs tot in het 
Pajottenland en Ninove. Experts stellen dat de hoofdstad en het gebied errond dient 
beschouwd te worden als een groot metropolitaan gebied met een bevolking van zowat 3 
miljoen ‘Groot-Brusselaars’. Die evolutie naar een metropolitane regio rond Brussel zal 
zich in de toekomst ongetwijfeld verderzetten. En daar waar dergelijke evolutie zeker ook 
kansen biedt, stellen de steden en gemeenten die met die instroom van inwijkelingen uit 
Brussel te maken krijgen, zich ook meer en meer de vraag hoe ze op een constructieve 
manier met die evolutie kunnen omgaan. Het is voor hen niet altijd duidelijk op welke 
manier ze hun eigen beleid op die evolutie kunnen afstemmen. In de rand rond Brussel 
hebben Vilvoorde, Dilbeek en Halle wel extra middelen ontvangen om de specifieke 
uitdagingen die hun nabijheid bij het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest te kunnen 
aanpakken, maar niettemin blijft er grote nood aan een aangepast en ondersteunend 
beleid dat de steden en gemeenten rond Brussel toelaat om de volop in te spelen op de 
uitdagingen en de kansen die de verhoogde instroom vanuit het Brusselse 
Hoofdstedelijke Gewest met zich meebrengt.

1. Hoe evalueert de minister de manier waarop de steden en gemeenten rond Brussel 
omgaan met de instroom van het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest? Op welke 
manier volgt zij de aanpak van de verschillende steden en gemeenten 
dienaangaande op? In welke mate heeft zij met de omliggende steden en gemeenten 
overleg met de betrokken steden en gemeenten?

2. Welke initiatieven heeft de minister reeds genomen ter ondersteuning naar de 
gemeenten toe die met een grote instroom vanuit het Brusselse Hoofdstedelijke 
Gewest te maken hebben? Welke bijkomende maatregelen kan en zal de minister 
nemen teneinde de gemeenten rond Brussel die met een grote instroom vanuit het 
Brusselse Hoofdstedelijke Gewest geconfronteerd worden te ondersteunen bij de 
aanpak van de specifieke uitdagingen die deze evolutie met zich meebrengt? Acht zij 
een bijsturing van het door haar gevoerde stedenbeleid aangewezen, rekening 
houdend met deze evolutie?
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1. Met het zogenaamde ‘cijferboek Vlaamse Rand’ volgt de Vlaamse overheid de socio-
economische evoluties voor de Vlaamse Rand rond het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
op. Daarnaast werd ook het coördinatieplatform ‘Stand van de Rand’ opgericht met als 
doel het flankerend beleid in de Vlaamse Rand als strategisch gebied rond Brussel verder 
te zetten en op te volgen. Voor verdere vragen ter zake kan ik u verwijzen naar de 
bevoegde collega-minister Weyts.

2. In 2017 heb ik aan Vilvoorde, Halle en Dilbeek een subsidie van 3 miljoen euro 
toegekend om hen extra te ondersteunen bij het aanpakken van grootstedelijke 
uitdagingen, die gegenereerd worden door de nabijheid van Brussel. De selectie 
gebeurde o.b.v. vier parameters die de verstedelijkingstendens en de bijbehorende 
stedelijke uitdagingen omschrijven, namelijk de bevolkingsdichtheid, het migratiesaldo 
van personen met een niet-EU nationaliteit van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, het 
percentage leefloners en het percentage personen met een niet EU+ nationaliteit. Zo 
worden de bijkomende middelen toegewezen aan de steden en gemeenten waar de 
grootstedelijke uitdagingen zich het sterkst manifesteren. De extra ondersteuning dient 
deze steden en gemeenten bijkomende financiële ruimte te geven om op lokaal niveau 
te komen tot structurele bestuurlijke antwoorden op deze uitdagingen. Daarom zal ik 
ook in 2018 aan deze drie besturen de bijkomende subsidie toekennen. 


